
تصمیمAFCامروزمشخصمیشود
پرسپولیستنهامیزبانایرانی

درلیگقهرمانانآسیا؟
کنفدراسیون فوتبال آسیا در حالی قرار است امروز دوشنبه 
وضعیت میزبانی در لیگ قهرمانان آسیا را مشخص کند که 
گمانه زنی ها درباره انتخاب میزبان این بازی ها بالا گرفته است. 
به گزارش مهر، کنفدراس��یون فوتبال آسیا درخواست 
کش��ورهای مختلف برای میزبانی در لیگ قهرمانان ۲۰۲۱ 
آسیا را گرفته است و طبق اعلام سخنگوی فدراسیون فوتبال 
ایران قرار است دوشنبه وضعیت میزبانی در لیگ قهرمانان 

مشخص شود. 
AFC پیش از این تصمیم گرفته بود بازی های هر گروه را 
در یکی از کشورهای همان گروه به صورت متمرکز برگزار کند. 
بر همین اساس کشورهای عراق، ایران، عربستان، قطر و امارات 
برای گرفتن میزبانی بازی های گروه خود درخواست خود را 
به AFC ارسال کردند اما حالا یک سایت عربی از احتمال 
بر هم خوردن معادلات کنفدراسیون آسیا خبر داده است. 

سایت »گل« عربی مدعی شد AFC به فدراسیون هایی 
که خواهان میزبانی در مرحله گروهی لیگ قهرمانان در غرب 
آسیا هستند اعلام کرده ممکن است همانند سال قبل، قطر 
به عنوان میزبان این مسابقات انتخاب شود. دلیل این مساله 
هم محدودیت هایی است که بعضی کشورها برای جلوگیری 

از شیوع ویروس کرونا اتخاذ کرده اند. 
این سایت در ادامه اعلام کرد اگر تمام مسابقات در قطر 
برگزار نش��ود، به ترتیب عربستان میزبان گروه اول، امارات 
میزبان گروه دوم، قطر میزبان گروه س��وم و چهارم و ایران 

میزبان گروه پنجم خواهد بود. 
عربس��تان به دلیل مش��کلاتی که با ایران دارد، قادر به 
میزبانی از نمایندگان ایران نیس��ت و به همین خاطر تیم 
الهلال در گروه اول می تواند ش��رایط میزبانی داشته باشد، 

چرا که در این گروه تیم ایرانی حضور ندارد. 
در گروه پنجم لیگ قهرمانان نیز تیم های پرسپولیس ایران، 
 AFC گوای هند و الریان قطر حضور دارند و در صورتی که
از فرمول دوم خود استفاده کند، پرسپولیس شانس میزبانی 

در آسیا را خواهد داشت. 

تمجیدسایتفدراسیونجهانی
والیبالازسعیدمعروف

سایت فدراسیون جهانی والیبال در گزارشی از کاپیتان 
تیم ملی ایران که باعث پیش��رفت قابل توجه والیبال ایران 

شده است، تمجید کرد. 
به گزارش س��ایت فدراسیون والیبال، سایت فدراسیون 
جهانی والیبال در ابتدای این گزارش، سعید معروف را هدایتگر 
تیم ایران به دوران طلایی نامیده و تاکید کرده است کاپیتان و 
پاسور تیم  ملی والیبال ایران در مسیری که خودش طراحی 

کرده است، حرکت می کند. 
در ادامه این گزارش آمده است: معروف در مسابقات تیم 
 ملی والیبال ایران، مهارت های دفاعی و حمله ای شگفت انگیزی 
را به نمایش گذاشته اس��ت. مردی که از طریق توانایی در 
تنظیم برنامه ها، هدایت و رهبری درس��ت، تیم ایران را به 
یک��ی از بهترین های جهان تبدیل کرده و عملکرد او تعداد 
علاقه من��دان به ورزش والیب��ال در ای��ران را افزایش قابل 

توجهی داده است. 
کاپیت��ان تیم  مل��ی والیبال ایران هم��واره نمایش های 
خیره کننده و ش��گفت انگیزی داشته که میلیون ها طرفدار 
را حیرت زده کرده اس��ت. برخلاف تمام نابرابری ها، معروف 
با س��اعت ها تلاش و تمرین، تیم ایران را به بالاترین سطح 
قاره آسیا رساند و حالا ایران قطعا در میان برترین تیم های 

والیبال جهان قرار دارد. 
در قس��مت دیگری از گزارش فدراسیون جهانی والیبال 
درباره کاپیتان تیم ملی ایران، سایت FIVB به نقل از معروف 
آورده است: در ۱۰ سال گذشته، تیم  ملی والیبال مردان ایران 
موفقیت هایی تاریخی به دست آورده است. این موفقیت ها 
شامل حفظ رتبه نخست در قاره آسیا، ۳ دوره متوالی حضور 
در جام جهانی و از همه مهم تر، ۲ بار کسب سهمیه بازی های 
المپیک است که در سال ۲۰۱۶ برای نخستین بار در تاریخ 

والیبال ایران این اتفاق افتاد و در سال ۲۰۲۰ تکرار شد. 
مع��روف تصری��ح ک��رد: به نظر م��ن ج��دا از همه این 
دستاوردهای ش��گفت انگیز و دوست داش��تنی، مهم ترین 
دس��تاورد والیبال ایران در این مدت، ایجاد ش��ور و اشتیاق 
در مردم اس��ت، به گونه ای که والیبال به ورزش محبوب و 
مورد علاقه مردم تبدیل شده است و آنها را به وجد می آورد. 
همچنین در این مدت، هیجان و اعتماد به نفس بسیار زیادی 
در جوانان نس��بت به ورزش والیبال به  وجود آمده که قابل 

تقدیر است. 
این بازیکن ۳۵ ساله تیم  ملی والیبال ایران، به رهبری خود 
در این تیم افتخار می کند و با تقدیر و تشکر از پشتیبانی و 
حمایت هواداران در مسیر رشدش ادامه داد: در سال های اخیر 
والیبال ایران ثابت کرده است می تواند به عنوان یک مدعی 

موفق در صحنه های جهانی حاضر شود. 
کاپیتان تیم  ملی والیبال ایران با ابراز خرسندی از اینکه 
سهمی در دوران طلایی والیبال مردان ایران دارد، گفت: با 
نگاه به گذش��ته این دوران، به طور طبیعی یادآور خاطرات 
خوب و البته سخت خواهیم شد که نمی شود جزئیات را از 
هم تفکیک کرد اما از همه افرادی که در این مس��یر از من 

حمایت کردند، قدردانی و تشکر می کنم. 

جوکوویچبراینهمینبارفاتحاوپن
استرالیاشد

تنیسور صربس��تانی با پیروزی برابر دنیل مدودف جام 
قهرمانی را در اوپن استرالیا بالای سر برد. 

در روز پایانی تنیس اوپن استرالیا، فینال مردان بین نواک 
جوکوویچ و دنیل مدودف برگزار ش��د و تنیسور صربستانی 
ب��ا پیروزی قاط��ع ۳ بر صفر برای نهمین ب��ار قهرمان این 

رقابت ها شد. 

اخبار

ورزشی
جلسهاسکوچیچبامسؤولانفدراسیونفوتبال

با توجه به زمانبندی جدید ادامه رقابت های مقدماتی جام جهانی و مقدماتی جام ملت های آس��یا، جلس��ه س��رمربی تیم  ملی فوتبال با مهدی محمدنبی، دبیرکل 
فدراسیون و مهدی خراطی، رئیس دپارتمان تیم های ملی برگزار شد. در این نشست تقویم برنامه ریزی های آتی تیم  ملی مورد تبادل نظر قرار گرفت. همچنین مقرر 
شد برنامه ریزی جهت اردوهای آتی تیم  ملی در »فیفا دی« انجام پذیرد. فدراسیون فوتبال جزئیات بیشتری از این جلسه و برنامه های تیم  ملی منتشر نکرده است. 

داریوشمجلل:مس��ؤولان باشگاه پرس��پولیس با کارگزار 
رسمی خود در این مدت چندین جلسه برگزار کرده اند اما 
هنوز تکلیف این قرارداد نامشخص است. باشگاه پرسپولیس 
بعد از مدیریت جعفر سمیعی و تغییرات در هیات  مدیره این 
باشگاه در اقدامی قابل پیش بینی از وزارت ورزش درخواست 
فسخ قرارداد با کارگزار رسمی خود را مطرح کرد. از روزی 
هم که خبر درخواس��ت فسخ قرارداد این باشگاه رسانه ای 
ش��د، در چند نوبت مسؤولان باشگاه پرسپولیس و شرکت 
آتیه داده پرداز در وزارت ورزش جلساتی را برگزار کردند که 
ظاهرا این نشست ها خروجی ای به نفع ۲ طرف نداشته است. 
هفته گذشته هم بین جعفر سمیعی و جلیلوند، مدیرعامل 
ش��رکت آتیه داده پرداز نشس��تی خصوصی برگزار شد و ۲ 
طرف پیشنهاداتی هم ارائه کردند و گویا قرار شده کارگزار 
رسمی سرخپوشان تا سه شنبه جواب نهایی خود را درباره این 
نشست عنوان کند. قرارداد کارگزار پرسپولیس با این باشگاه 
از همان ابتدا هم با اشکالاتی روبه رو بود و انتقادات زیادی به 
مسؤولان وقت این باشگاه بابت انعقاد چنین قراردادی مطرح 
شد اما در نهایت همکاری طرفین با همان اما و اگرها و نقدها 
آغاز شد. چندی بعد از استعفای محمدحسن انصاری فرد، 
مدیرعامل وقت پرسپولیس که عامل انعقاد چنین قراردادی 
بود، مهدی رسول پناه به عنوان سرپرست باشگاه پرسپولیس 
و رئیس وقت هیات مدیره این باشگاه اعلام کرد این قرارداد 
مناس��ب نیس��ت و آنها هم خواهان فسخش شدند که در 
نهایت بعد از جلساتی که برگزار شد، با اضافه کردن متمم، 
همکاری ادامه پیدا کرد. تاکید بر کف درآمد ۱۱۰ میلیارد 

تومانی و نامشخص بودن سقف درآمدزایی یکی از اشکالاتی 
بود که حتی بعد از اضافه شدن متمم همچنان به این قرارداد 
وارد بود اما اصرار بر ادامه همکاری وجود داش��ت. از سوی 
دیگر در این قرارداد مدام به کف درآمد تاکید می شود و در 
قرارداد آمده درآمد بیش از این به صورت مساوی بین باشگاه 
و کارگزار تقسیم می شود اما تاکنون نشانی از قرارداد بالای 
۱۱۰ میلیارد نبوده اس��ت. اکنون با حضور سمیعی همان 
اشکالات نمایان شده و مدیرعامل کنونی قرمزپوشان پایتخت 
با علم به اینکه چنین قراردادی نفعی برای این باشگاه ندارد، 
خواهان ملغی شدن این قرارداد یا ادامه آن با شرایط جدیدی 
که او در نظر گرفته، است. هر چند پیگیری های فارس نشان 

می دهد زیروبم های این قرارداد به گونه ای است که ۲ طرف 
برای ادامه یا حتی فس��خ آن راه آس��انی در پیش ندارند. 
ش��رکت آتیه داده پرداز با توجه به ضرب الاجلی که باشگاه 
برای پرداخت پول برانکو داشته و به دلیل عدم تامین بودجه 
از سوی مدیران وقت، مطالباتی را که باید در ماه های آذر و 
بهمن به این باشگاه تزریق می کرده، بابت رفع شدن مشکل 
برانکو هزینه کرده و پرداختی بعدی این شرکت طبق تعهد، 
فروردین ۱4۰۰ اس��ت. البته طبق قرارداد این حق کارگزار 
پرسپولیس است که طبق قواعدی که تعریف کرده اند سر 
موعد مقرر واریزی به این باشگاه داشته باشد و این مشکل 
مدیران وقت پرسپولیس بوده که در تایمی خارج از قرارداد 

از این شرکت پول گرفته اند تا چاله پردردسر پول برانکو را 
پر کنند، با این حال اکنون هم سرخپوش��ان دچار بحران 
مالی هستند و مدیران فعلی هم از کارگزار خود درخواست 
کرده اند موعد پرداختی را جلوتر بیندازد تا باشگاه از بحران 
فعلی خارج شود. ظاهرا پیش از این هم کارگزار پرسپولیس 
زودتر از موعدهایی که در قرارداد بود به داد باشگاه رسیده 
و اینکه چرا اکنون حاضر نمی ش��ود به جای فروردین یک 
ماه جلوتر به باشگاه واریزی داشته باشد، جای سوال است. 
میزان پرداختی باش��گاه به بازیکنان ۲۰ درصد بوده و این 
موضوع هر آن ممکن است تبدیل به بحران شود. البته برخی 
بازیکنان بین ۳۰ تا ۳۵ درصد قراردادهای خود را گرفته اند 
اما تعداد این نفرات محدود است و اکثر تیم پرداختی بین 
۲۰ تا ۲۵ درصد داش��ته اند. این در حالی است که حداقل 
پرداختی یک باشگاه تا نیم فصل باید ۵۰ درصد باشد. ضمن 
اینکه از ابتدای فصل بازیکنان پرس��پولیس که به قهرمانی 
نیم فصل هم رسیده اند هیچ پاداشی دریافت نکرده اند و همه 
این مسائل باعث شده مدیریت باشگاه در شرایط خاصی به 
سر ببرد. در کنار اینها نقل و انتقالات زمستانی را هم باید 
اضافه کرد. همچنین وضعیت پرداختی به کارمندان باشگاه 
هم مناسب نیست. مدیران پرسپولیس چشم انتظار دریافت 
پاداش آسیایی هم هستند اما زمان دریافت این پول اصلا 
مشخص نیست و به همین دلیل نمی توانند روی پولی که 
هنوز نیامده حساب کنند. با شرایط موجود اگر بین باشگاه 
و کارگزار توافقی حاصل نش��ود کار سمیعی و هیات مدیره 

سرخپوشان برای خروج از بحران مالی سخت خواهد شد.

چرابرایخروجسرخپوشانازبحرانپولزودترازموعدواریزنمیشود؟

واکاوی مذاکرات باشگاه پرسپولیس با کارگزار

علیکلهری:این روزها ش��ایعات زیادی درباره انتقال شهریار 
مغانلو، مهاجم س��انتاکلارا به پرسپولیس مطرح شده است تا 
باشگاه های ایرانی باز هم به دلیل محدودیت ها، پا را از بازار ایران 
فراتر گذاش��ته و مجبور شوند با رقمی غیرمتعارف یک لژیونر 
ناموفق را جذب کنند. این اتفاق در حالی رخ می دهد که همین 
بازیکن در ابتدای فصل می توانست با قیمت کمتری بدون واسطه 
راهی تیمی ایرانی شود. در چند فصل اخیر انتقال قرضی بازیکنان 
ایرانی تازه لژیونر شده که نتوانسته اند در تیم جدید خارجی شان 
بدرخشند، رایج شده است. این نوع انتقال ها به یک قانون نانوشته 

در بازار نقل و انتقالاتی فوتبال ایران تبدیل شده است. 
معمولا بازیکنانی که یک فصل نس��بتا موف��ق را در لیگ 
می گذرانند و سودای لژیونر شدن هم دارند، نظر برخی دلال ها 
را جل��ب می کنند. این دلال ها که با تیم های اروپایی درجه ۲ 
و ۳ که ساختارشان کاملا حرفه ای نشده ارتباط دارند، بازیکن 
را به یک تیم اروپایی منتقل می کنند. در نگاه اول این فرآیند 
معامله ای ۲ سر برد برای بازیکن ایرانی است اما این قضیه در 

واقع چیز دیگری است. 
با توجه به وضعیت قیمت ارز و تفاوت فاحش میان ارزش 
پول فعلی کشور با دلار و یورو، این انتقال ها برای باشگاه های 
اروپایی تقریبا رایگان به شمار می آید و طرف خارجی حتی اگر 
مجبور به پرداخت پول رضایتنامه به طرف ایرانی باشد، خیلی 

دست به جیب نمی شود. 
دلال ها هم سراغ بازیکنانی می روند که یا قراردادشان با باشگاه 

ایرانی به پایان رسیده یا بازیکنان با مشاوره دلال های ایجنت نما 
قراردادشان را یک طرفه فسخ می کنند و در این میان چیزی به 

جیب باشگاه های ما نمی رود. 
باش��گاه هایی که به مقصد بازیکنان س��تاره ایرانی تبدیل 
می شوند هم معمولا آنقدر معمولی هستند که کمکی به بازیکنان 
ما نمی کنند. البته در این بین نمونه های خوبی هم مثل انتقال 
کاوه رضایی به شارلوا وجود دارد که هم برای بازیکن و هم باشگاه 
مقصد، انتقالی سودمند به شمار می آید. این انتقال ها گاهی به 
غیرحرفه ای ترین شیوه ممکن هم انجام می شود. به عنوان مثال 
رضا اس��دی بدون اغراق فصل گذشته یکی از بهترین هافبک 
دفاعی ه��ای ایران بود اما با انتقال به تیمی اتریش��ی که چند 
بازیکن هم پست اسدی هم دارد، دقایق بازی اش در این فصل 

به 9۰ هم نمی رسد. 
یا انتقال ایمان سلیمی ای که می توانست با قراردادی فوق العاده 
راهی پرسپولیس شود و به تیم سرد اسلواکی رفت. لیگ اسلواکی 
آنقدر سطح بالایی ندارد که با درخشش در این لیگ یک بازیکن 
بتواند راهی تیم های مطرح اروپایی شود و در پایان هم احتمالا 
باشگاه نه چندان مطرح سرد اسلواکی چندصدهزار دلاری جیب 
باشگاه های ما را می زند و این بازیکن به لیگ ایران بر می گردد. 
تجربه نش��ان داده این بازیکنان در تیم جدیدشان عملکرد 
موفقی از خود به جا نمی گذارند و نقش دلال ها در این قسمت 

ماجرا پررنگ تر هم می شود. 
باش��گاه های ایرانی که جدیدا نمی توانند بازیکنان خارجی 

جذب کنند، ناخواسته برای بالا بردن کیفیت ترکیب و برآورده 
کردن خواسته هواداران، لژیونر های دیپورتی را جذب می کنند 
و با این وضعیت ارزی باید پول قابل توجهی را برای این انتقال 
قرضی به باشگاه خارجی بدهند. در این بین دلال ها می توانند 
هم از این پولی که به باشگاه خارجی پرداخته شده، درصدی را 
بردارند و هم پولی را از باشگاه ایرانی به دلیل انتقال یک لژیونر 
به این تیم دریافت کنند. البته قراردادشان به عنوان مدیربرنامه با 
بازیکن هم سر جای خودش است. ماجرا به اینجا ختم نمی شود 
و از پولی که سالانه نصیب باشگاه خارجی می شود هم پول خوبی 
به دلال ها می رسد و هم همکاری باشگاه خارجی با این شخص 
ادامه دار خواهد بود. محمد نادری، امید نورافکن و... بازیکنانی 
هس��تند که از ایران به اروپا رفتند و سپس در تیم های ایرانی 

قرضی بازی کردند.
این وسط اگر لژیونر سابق توانست خودش را در تیم ایرانی 
احیا کند به باشگاه خارجی بازمی گردد و برای تغییر قراردادش 
از قرضی به رسمی باید دوباره هزینه شود و همین فرآیند طی 
خواهد ش��د )درس��ت مثل اتفاقی که برای نورافکن و نادری 
افتاد(. حالا فرض کنید بازیکنی که از پیکان راهی سانتاکلارا 
شده و اصلا هم ندرخشیده است، ابتدای فصل مستقیما راهی 
پرسپولیس می ش��د، آن هم در روز هایی که سرخ ها به دنبال 
مهاجم باکیفیت بودند. هم در این بین واس��طه ای به نام دلال 
و باشگاه خارجی به وجود نمی آمد و هم خود بازیکن نیم فصل 
فوتبالی را تلف نمی کرد. زدن برچسب کارگزار و مدیربرنامه و 

ایجنت روی این واسطه ها حداقل در ایران کار درستی نیست و 
این دلال های ایجنت نما فقط دنبال سود خودشان هستند و با 
این کارها بازار فوتبال ایران را خالی می کنند و باعث می شوند 
در غیاب بازیکنانی که به باشگاه های خارجی می روند، قیمت 

بازیکنان کم کیفیت لیگ ایران بالا برود.
عذابآوربرایفوتبالایران،نانآوربرایدلالها ■

یک بار دیگر به این چرخه ای که برای دلال ها نان آور و برای 
فوتبال ما عذاب آور شده دقت کنید؛ با ترفند دلال ها، یک باشگاه 
کوچک خارجی یک بازیکن مستعد ایرانی را با حقوق ماهانه به 
خدمت می گیرد. بازیکن همین جا بخشی از حقوق ماهانه خود 
را به عنوان پورسانت به دلال می دهد. در ادامه، بازیکن ایرانی 
به دلیل ناآشنایی با محیط و ندانستن زبان و هزار دلیل دیگر در 
تیم خارجی نیمکت نشین می شود و ناچار است دوباره به ایران 
برگردد. جناب دلال، حالا یک پولی به اسم مبلغ رضایتنامه از 
باشگاه ایرانی برای آن تیم کوچک خارجی می گیرد و باز هم 
پورسانت خودش را از روی آن پول بر می دارد. بازیکن به ایران 
بازمی گردد و با باشگاه ایرانی قرارداد می بندد و دلال هم از یک 
طرف از بازیکن پورسانت می گیرد و از طرف دیگر از باشگاه هم 
حق حس��اب  طلب می کند که برایش لژیونر آورده است! برای 
فصل بعد هم جناب دلال همین مدل درآمدزایی را برای یک 
باشگاه کوچک اروپایی دیگر تشریح می کند و باز هم این بازیکن 
اس��ت که از ایران می رود، این ارز اس��ت که از کشور ما خارج 
می شود و این پورسانت است که به حساب دلال ریخته می شود!
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